Homework for XiaoHuangDi
I. Answer the following questions with the given expression:

1. Q:  他爲什麽天天找中國人練習說中文？  （恨不得）

A:  

2. Q:  你願意做一個寂寞的獨生子女還是願意跟七八個兄弟姐妹擠在一個小屋子裏？ （寧可。。。也不）

A: 

3. Q:  你爲什麽不再生一個孩子？是不是你討厭孩子？（不是..而是）

A: 

4. Q:  爲什麽外國政府批評中國政府的人口政策？（用。。去V ）

A: 

II. Translation:
1. In order to solve the serious population problem, the Chinese government is strictly promoting the “one child per family” policy.

2. Many children raised as the only child in the family.  They don’t know how to get along with others because they are spoiled by their parents or grandparents.
3. I am my family’s only son.  My worries aren’t that I am lonely because I don’t have any siblings, but rather that my parents interfere with my freedom. 
4. If children don’t have interest in violin, let them study something else.  If you push them too much, they won’t be able to enjoy the pleasure of learning.

5. Many foreign governments criticize Chinese government’s population policy b/c they think the policy interferes with people’s basic human rights.
